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REVISTA PRESEI 

 

 

 Guvernul împuternicește autoritățile locale să impună purtarea măștii în 

locuri deschise determinate (piețe, târguri, faleze, evenimente, etc) și pe 

anumite intervale orare de către toate persoanele cu vârsta de peste 5 ani. 

Principalele măsuri adoptate în ședința de guvern: 

 Purtarea măștii de protecție este obligatorie pentru toate persoanele care au 

împlinit vârsta de 5 ani, prezente în spațiile publice deschise, cum ar fi 

piețele, târgurile, zonele de așteptare (stații de autobuz, peroane și altele 

asemenea), falezele, zonele în care se desfășoară serbări publice sau 

pelerinaje, exteriorul obiectivelor turistice, în anumite intervale orare, 

stabilite de autoritățile locale. 

 Tot autoritățile locale pot stabili limitări ale orarului pentru cluburi, baruri, 

terase, dar numai în cazul în care se constată o creștere a numărului de 

infectări cu coronavirus. 

 Operatorii economici care desfășoară activitatea în zonele în care se constată 

o răspândire comunitară intensă a virusului au obligația să ia măsuri pentru 

limitarea numărului de clienți prin reducerea numărului de locuri pe scaune 

și a oricăror activități care presupun interacțiunea fizică între clienți. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Klaus Iohannis se intalneste joi cu Marcel Vela si Raed Arafat pentru a 

analiza situatia provocata de pandemie 

Presedintele Klaus Iohannis se intalneste, joi, cu ministrul de Interne, Marcel Vela, 

si cu seful Departamentului pentru Situatii de Urgenta, Raed Arafat, pentru a 

analiza situatia generata de pandemie. Totodata, Comitetul National pentru Situatii 

de Urgenta este asteptat sa decisa zonele unde terasele si cluburile se vor inchide la 

ora 23.00. 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/marcel-vela/
https://ziare.com/raed-arafat/
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Presedintele Klaus Iohannis a anuntat ca joi se intalneste, la Palatul Cotroceni, cu 

ministrul de Interne, Marcel Vela, si cu seful Departamentului pentru Situatii de 

Urgenta, Raed Arafat, pentru "o analiza la zi" a situatiei generate de pandemia 

de coronavirus. 

 

Discutia vine in conditiile in care presedintele a catalogat situatia ca fiind "extrem 

de grava". 

 

"Este, dupa parerea mea, un moment critic, iar masurile de protejare a populatiei, 

in contextul in care Romania a atins aproape 1.200 de cazuri zilnice de infectare, 

sunt extrem de importante acum. Situatia este extrem de grava si trebuie sa fim 

constienti de necesitatea imperativa a tinerii sub control a epidemiei", a afirmat, 

miercuri, intr-o conferinta de presa, presedintele Klaus Iohannis. 

Grupul de Comunicare Strategica anunta, zilnic, de mai bine de o saptamana, peste 

o mie de cazuri de infectare cu noul coronavirus, in timp ce specialistii au anuntat 

in repetate randuri ca, in municipiul Bucuresti, dar si in unele zone din tara, situatia 

locurilor de Terapie Intensiva destinate pacientilor cu coronavirus este 

problematica. 

 

Din cauza faptului ca de opt saptamani numarul de imbolnaviri creste constant, 

autoritatile au impus noi masuri, intre acestea fiind purtarea mastii de protectie in 

locuri deschise, daca este aglomeratie, dar si inchiderea teraselor si a cluburilor la 

ora 23.00. 

 

Seful DSU, Raed Arafat, a explicat, miercuri seara, ca locurile si intervalele orare 

in care masca este obligatorie in spatii de schise vor fi stabilite de catre Comitetele 

Judetene pentru Situatii de Urgenta, la propunerea Directiilor de Sanatate Publica, 

in timp ce inchiderea teraselor si a altor localuri se va dispune de catre CNSU. 

 

"Urmeaza sa aiba loc o sedinta CNSU unde vor fi propuse zonele sau unitatile 

teritorial - administrative unde se va aplica restrictie de orar de lucru sau activitate 

a unor amplasamente si acest lucru va avea loc cel mai probabil maine", a anuntat 

Arafat, miercuri seara. 

 

https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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Arafat a precizat ca inchiderea teraselor la ora 23.00 nu se va dispune pentru 

intreaga tara, ci doar pentru acele judete sau zone - cum ar fi cele turistice - unde 

sunt aglomerari mari de persoane si riscul epidemiologic este ridicat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Alocațiile pentru copii vor fi majorate treptat, cu câte 20%, până în iulie 

2022. Prima creștere, în 1 septembrie 

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a anunțat dublarea etapizată a alocațiilor 

pentru copii. Prima majorare ar urma să aibă loc la 1 septembrie. 

Potrivit noii legi adoptate de Parlament, acestea trebuie majorate în cuantum de 

300 de lei pentru copiii între 2 și 18 ani și de 600 de lei pentru cei între 0 și 2 și 

pentru copiii cu dizabilități de la 0 la 18 ani. 

„Calendarul pe care îl propun pentru a avea suportul necesar în bugetul pe anul 

acesta și cel pentru anii viitori ar fi următorul: o creștere de 20% de la 1 septembrie 

anul acesta, iar următoarele creșteri să fie făcute etapizat, de două ori pe an, anul 

viitor la 1 ianuarie și 1 iulie, cu câte 20%, și la fel în 2022”, a declarat ministrul 

Muncii. 

Violeta Alexandru a precizat că la realizarea proiectului s-a consultat cu 

reprezentanți ai Ministerului Finanțelor și ai Ministerului Justiției. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Președintele Klaus Iohannis: Şcoala nu va începe în condiţii normale 

"Școala sigur nu va începe în condiţii normale, fiindcă pandemia până în 

septembrie nu va dispărea", a spus președintele Klaus Iohannis, miercuri seară, în 

cadrul unei conferințe de presă, la Palatul Cotroceni. 

Șeful statului va purta discuții, săptămâna viitoare, pe marginea scenariilor 

referitoare la deschiderea anului şcolar şi universitar, cu premierul Ludovic Orban, 

ministrul Educaţiei, Monica Anisie, şi cu alţi miniştri care au atribuţii în zona 

Educaţiei. 

http://stiri.tvr.ro/pre--edintele-klaus-iohannis--in-direct--pe-tvr1--haide--i-sa-i-ajutam-pe-medici--sa-purtam-masca--sa-prevenim-supraaglomerarea-spitalelor-in-romania-_866803.html#view
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Klaus Iohannis, președintele României: "Am avut numeroase discuţii cu 

conducerea Ministerului Educaţiei, cu specialişti, cu alţi membri din Guvern cu 

atribuţii pe această zonă. S-au făcut progrese importante în conturarea unor 

strategii şi a unor scenarii. Am invitat pe premier, ministrul Educaţiei şi mai mulţi 

miniştri pentru o discuţie pe care o vom avea săptămâna viitoare, când sper că 

reuşim să conturăm câteva scenarii care pot fi comunicate pe urmă public". 

"Ar fi foarte complicat să avem numai şcoală online. Şi, atunci, ne îndreptăm spre 

un scenariu mixt, unde, probabil, şi în funcţie de condiţiile locale, vom avea mai 

mult şcoală normală cu elevii la şcoală sau mai mult online sau un sistem mixt. 

Cum vor decurge aceste lucruri va fi stabilit cu exactitate într-o săptămână sau 

două şi va fi comunicat public", a mai precizat Klaus Iohannis. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 PNL și USR-PLUS au bătut palma pentru București / Înțelegerea cu PMP 

rămâne în aer 

UPDATE Pe ultima sută de metri PNL și USR-PLUS au ajuns la o întelegere 

pentru candidaturi comune la sectoarele din Bucuresti. Dacă inițial, părea că s-a 

bătut palma și cu PMP, acest lucru a picat, USR-PLUS nefiind de acord să cedeze 

o primărie către partidul lui Eugen Tomac. Singura variantă ar fi ca PNL să facă 

acest lucru, însă o asemenea decizie nu ar fi tocmai agreată. Discuțiile vor continua 

și joi la nivelul conducerii partidelor. 

Astfel, în acest moment, PNL-ul are sectoarele 3, 5 și 6, iar dacă ar fi să cedeze un 

sector PMP acesta ar fi sectorul 3. USR-Plus va propune candidați pentru 

sectoarele 1, 2 și 4, liberalii nemainsistând cu candidatura lui Dan Cristian Popescu 

la sectorul 2 

În ultima perioadă PMP părea scos din joc, însă partidul condus de Eugen Tomac 

nu primise un refuz formaîn condițiile în care fostul președinte Traian Băsescu și-a 

anunțat o candidatură pe București dacă partidele de dreapta nu vor bate palma 

pentru candidaturi comune. 
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Cu ce candidați la sectoare au venit la masa negocierilor PNL, USR-PLUS și PMP 

PNL 

 

Sectorul 1 - Tănase Stamule 

 

Sectorul 2 - Dan Cristian Popescu 

 

Sectorul 3 - Antonel Tănase / Violeta Vijulie 

 

Sectorul 4 - Horia Grigorescu 

 

Sectorul 5 - Dan Croitoru 

 

Sectorul 6 - Ciprian Ciucu (candidatură agreată de toate partidele) 

 

PMP 

 

Sectorul 1 - Ioana Constantin 

 

Sectorul 2 - Robert Turcescu 

 

Sectorul 3 - Mihail Neamțu 

 

Sectorul 4 - Ștefănel Marin 

 

Sectorul 5 - Lucian Iliescu 

 

Sectorul 6 - Ștefan Florescu 

 

 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24164580-marea-alianta-dreptei-bucuresti-bate-pasul-loc-candidati-vin-masa-negocierilor-pnl-usr-plus-pmp.htm
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USR-PLUS 

 

Sectorul 1 - Clotilde Armand (candidatură agreată de toate partidele) 

 

Sectorul 2 - Radu Mihaiu 

 

Sectorul 3 - Ana Ciceală 

 

Sectorul 4 - Simona Spătaru 

 

Sectorul 5 - Alexandru Dimitriu 

 

Sectorul 6 - Alexandru Gâdiuță 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 CExN al PSD discută despre alegerile locale şi validează candidaturile; 

Ciolacu va propune dizolvarea organizaţiei de Ilfov 

Comitetul Executiv Naţional (CExN) al PSD se reuneşte joi pentru a discuta despre 

alegerile locale şi pentru a valida o serie de candidaturi la aceste alegeri. 

 

Preşedintele PSD Bucureşti, Gabriela Firea, a declarat marţi că organizaţia pe care 

o conduce are pregătite candidaturile pentru Primăriile sectoarelor 2 şi 3, care vor 

fi validate în şedinţa de joi a Comitetului Executiv Naţional al partidului. 

 

"Joi, probabil, avem un Comitet Executiv Naţional, în care se vor lua mai multe 

decizii importante la nivelul ţării şi inclusiv pentru Bucureşti. Avem pregătite 

candidaturile care vor fi validate în CExN pentru Primăria sectorului 2, pentru 

Primăria sectorului 3, de asemenea, reorganizarea activităţii Organizaţiei PSD 

sector 3 (...). Joi, în şedinţa de Comitet Executiv, voi veni ca preşedinte PSD 

Bucureşti şi voi prezenta propunerile din partea organizaţiei noastre, atât 

candidatura pentru sectorul 2, cât şi cea pentru sectorul 3, precum şi toate 

propunerile de reorganizare pe care le-am gândit", a spus Firea. 
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Întrebat de jurnalişti dacă va pleca din PSD, primarul sectorului 4, Daniel Băluţă, a 

afirmat că locul său este în acest partid. 

 

"În mod normal şi natural, locul meu e aici. Din partea PSD voi candida, e adevărat 

că doresc, aşa cum pe partea dreaptă se coagulează o alianţă, îmi doresc ca şi pe 

partea stângă să facem acelaşi lucru", a afirmat Daniel Băluţă. 

 

Preşedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a anunţat marţi seara că va propune 

în şedinţa CExN al partidului dizolvarea Organizaţiei PSD Ilfov. 

 

"Voi propune în Comitetul Executiv dizolvarea acestei organizaţii, chiar dacă 

suntem în prag de alegeri şi sunt ferm convins că avem capacitatea de a face o 

echipă rapid acolo, să fim pregătiţi şi la Ilfov de alegeri. (...) Este inadmisibil aşa 

ceva. Am aflat din presă. Nu am crezut aşa ceva. Am avut o discuţie cu 

preşedintele de organizaţie acum aproximativ o lună de zile, i-am spus că în echipa 

dânsului există o persoană asupra căreia sunt foarte multe bănuieli de implicări 

într-o anumită zonă care nu ne reprezintă şi chiar i-am spus să ia măsurile necesare 

de a fi schimbat din funcţie, respectiv de secretar executiv", a spus Ciolacu. 

 

El a afirmat că joi va propune dizolvarea organizaţiei şi numirea unei echipe 

interimare la Ilfov. 

 

Reacţia a venit după ce presa a scris că PSD Ilfov ar fi condus de interlopi. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cantitatea de acizi trans - cele mai nocive grăsimi sintetice, responsabile de 

mii de decese anual - din produsele de patiserie, mezeluri, fast food, prăjituri, 

biscuiți sau chipsuri va trebui limitată drastic pe piața din România 

 

Toți producătorii de alimente de pe piața din România - cei autohtoni și cei care 

exportă produse aici - vor trebui să limiteze drastic cantitatea de acizi grași trans 

nesaturați din alimente, prevede o lege adoptată de Parlament.  
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Acizii trans sunt cele mai nocive grăsimi din alimente, considerate responsabile 

pentru declanșarea unor afecțiuni (boli cardiovasculare, accident vascular cerebral, 

diabet, cancer sau Alzheimer) ce provoacă anual 50.000 de decese în Europa și în 

jur de 3.000 în România. Produsele alimentare care nu sunt conforme nu vor mai 

putea fi introduse pe piață după data de 1 aprilie 2021, așa cum prevede și o 

directivă europeană în acest sens. Pe piață există în acest moment alimente care 

conțin chiar și în proporție de 40-50% acizi grași trans nesaturați. Acestea sunt 

prezente în special pe piața sud și sud-est europeană. 

 

Info pe scurt: 

 

 Măsura vizează alimentele bogate în grăsimi procesate, precum margarina, 

produsele de tip fast food, mezelurile, produsele de patiserie, prăjiturile, 

biscuiții, popcornul pentru microunde, chipsurile, mâncarea semi-preparată 

sau supele la plic. 

 Legea adoptată ieri de Parlament, inițiată de medicul și senatorul USR 

Adrian Wiener, va intra în vigoare la 1 aprilie 2021. 

 Legea prevede că producătorii de alimente vor fi obligați să limiteze 

cantitatea de acizi trans la maximum 2 grame la 100 de grame de grăsime 

din conţinutul produselor alimentare. Restricția se va aplica și produselor 

alimentare provenite din țări terțe și din alte state membre UE. 

 Pe piața europeană există în acest moment produse care conțin chiar și în 

proporție de 40-50% acizi grași trans nesaturați. Acestea sunt prezente în 

special pe piața sud și sud-est europeană. 

 Proiectul de lege a zăcut peste 3 ani în sertarele Parlamentului. 

 În primăvara anului 2019, Comisia Europeană a emis o directivă în acest 

sens, ce prevede că produsele alimentare care nu sunt conforme mai pot fi 

comercializate până cel târziu la data de 1 aprilie 2021 în țările UE. După 

această dată, introducerea lor pe piață va fi interzisă. 

 "Este poate cea mai importantă inițiativă legislativă destinată prevenției în 

România. E un pas uriaș spre civilizație alimentară, pas făcut din păcate cu 

mare întârziere. Legea a stat blocată peste 3 ani de zile în sertarele comisiei 

de Agricultură din Camera Deputaților, la comanda reprezentanților 

industriei alimentare și în dispreț față de interesul public", declară 

inițiatorul legii, medicul și senatorul USR Adrian Wiener. 

 Acizii trans din alimente sunt considerați responsabili pentru declanșarea 

unor boli ce provoacă anual 50.000 de decese în Europa - boli 

cardiovasculare, accident vascular cerebral, diabet zaharat, obezitate, cancer 

și Alzheimer. 
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 În țara noastră, se estimează că alimentele bogate în acizi trans duc la 

apariția unor boli care ucid anual aproximativ 3.000 de români. 

 Organizația Mondială a Sănătății și Autoritatea Europeană pentru Siguranța 

Alimentară au recomandat reducerea cantității de acizi trans din alimente, 

arătând că cei mai importanți factori ce subminează starea de sănătate în 

Europa sunt legați de dietă. 

 

Cum va funcționa concret legea: 

 

 Autoritatea Națională Sanitar Veterinară și pentru Siguranța Alimentelor, 

Autoritatea Națională pentru Protecția Consumatorilor și Ministerul Sănătății 

vor efectua periodic controale pentru produsele reglementate de lege, 

prevede legea adoptată ieri, 

 În cazul constatării neîndeplinirii condițiilor prevăzute de lege, produsele 

alimentare neconforme vor fi retrase din circuitul consumului uman. 

 

Adrian Wiener: Mii de vieți ar fi putut fi salvate în România, dacă legea ar fi fost 

adoptată de Parlament imediat după ce a fost inițiată 

 

În martie 2017, senatorul USR Adrian Wiener, de profesie medic, depunea în 

Parlament proiectul de lege identic cu regulamentul ce avea să fie adoptat mai 

târziu de Comisia Europeană, ce viza limitarea cantității de acizi trans din 

alimente. Proiectul de lege prevede limitarea cantității de acizi trans la maximum 2 

grame la 100 de grame de grăsime din conţinutul produselor alimentare - la fel ca 

regulamentul UE. 

 

Proiectul a fost adoptat de Senat câteva luni mai târziu, în octombrie 2017. De 

atunci, a așteptat până ieri în sertarele Camerei Deputaților - for decizional. 

Într-un interviu acordat HotNews.ro, senatorul Adrian Wiener afirma că privește 

blocarea inițiativei sale legislative ca pe o "iresponsabilitate criminală": "Dacă 

vreți, este cel mai toxic nutrient la adresa sănătății umane, este responsabil de 500 

de mii de morți în fiecare an în lume, de 50.000 de europeni care mor în fiecare an. 

Estimarea noastră este undeva între 2.500 - 3.000 de români care mor în fiecare an, 

strict din adăugarea acestui macronutrient care este obținut în marea lui majoritate 

pe cale industrială, nu există surse naturale." 

 

Mii de vieți ar fi putut fi salvate în țara noastră, dacă legea ar fi fost adoptată de 

Parlament imediat după ce a fost inițiată, acum peste 3 ani, subliniază Adrian 

Wiener. (Traseul proiectului de lege în Parlament poate fi urmărit aici) 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-22461227-adrian-wiener-senatorul-usr-care-propune-accizarea-sucurilor-zah-inscrip-ionarea-homeopatelor-romnii-general-sunt-vulnerabili-fake-news-mistificare-spune-medicul-despre-ansele-proiectelor-stat-baza-lo.htm
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=16545
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Senatorul și medicul Adrian Wiener atrăgea atenția, în expunerea de motive a 

proiectului de lege pe care l-a inițiat, că alimentele bogate în acizi grași trans 

nesaturați (AGTN) sunt asociate cu apariția unor afecțiuni precum bolile 

cardiovasculare, accidentul vascular cerebral, diabetul zaharat, obezitatea, 

neoplaziile (tumori canceroase) și Alzheimer. 

 

"Aportul caloric zilnic mai mare de 2 grame provenit din AGTN crește riscul de 

deces prin boală cardiovasculară cu 20-32%, mai mult decât orice alt macro-

nutrient", se arăta în expunerea de motive a inițiativei legislative. De asemenea, 

sublinia documentul citat, situația este cu atât mai gravă în România cu cât 

incidența bolilor cardiovasculare este mult peste media europeană, prevenția 

cardiovasculară este mult mai scăzută decât în alte țări ale Uniunii Europene, iar 

accesibilitatea la tratament modern și performant este scăzută în țara noastră. 

 

De asemenea, pe piața europeană există în acest moment produse care conțin acizi 

grași trans nesaturați chiar și în proporție de 40-50%. Acestea sunt prezente în 

special pe piața sud și sud-est europeană, atrăgea atenția senatorul USR, în 

expunerea de motive a proiectului legislativ, citând studii și rapoarte realizate la 

nivel european. 

 

Danemarca, Elveția, Austria, Islanda, Norvegia și Ungaria au fost primele țări 

europene care au introdus în legislația proprie limita de 2g de acizi trans / 100g de 

grăsimi în alimentație, înainte ca Bruxelles-ul să impună o regulă în acest sens, se 

mai arăta în expunerea de motive ce însoțea proiectul de lege inițiat de Adrian 

Wiener. Letonia a notificat în 2015 UE în legătură cu impunerea unei măsuri 

similare, iar în Germania, Olanda și Marea Britanie s-a negociat cu procesatorii 

scăderea voluntară a conținutului de acizi trans. 

 

Pașii făcuți până la adoptarea regulamentului Uniunii Europene privind acizii trans 

 

Pașii care au dus la adoptarea regulamentului UE privind limitarea acizilor grași 

trans: 

 

 La 4 decembrie 2009, Autoritatea Europeană pentru Siguranța Alimentară a 

adoptat un aviz științific în care concluzionează că aportul de acizi grași 

trans ar trebui să fie cât mai mic posibil în contextul unei diete adecvate din 

punct de vedere nutrițional. 

 

 

 

http://www.cdep.ro/proiecte/2017/300/50/9/em446.pdf
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 La 3 decembrie 2015, Comisia a adoptat un raport privind acizii grași trans 

în produsele alimentare și în regimul alimentar general al populației Uniunii. 

Raportul a reamintit faptul că bolile cardiace sunt principala cauză de deces 

în Uniune, iar un aport mare de acizi grași trans crește în mod semnificativ 

riscul de boli cardiace, mai mult decât orice alt nutrient cu număr de calorii 

similar. 

 

 Raportul a concluzionat că stabilirea unei limite legale pentru acizii grași 

trans industriali în produsele alimentare pare a fi măsura cea mai eficientă 

pentru sănătatea publică, protecția consumatorilor și compatibilitatea cu 

piața internă. 

 La 30 aprilie 2018, Comisia a solicitat autorității să compileze rezultatele 

consilierii științifice furnizate deja de autoritate cu privire la efectele acizilor 

grași trans asupra sănătății, în special cu privire la mențiunile nutriționale și 

de sănătate, la valorile dietetice de referință și la aditivii alimentari și să 

informeze Comisia cu privire la modul în care o astfel de consiliere 

științifică se raportează la obiectivele și recomandările actuale privind 

aportul de acizi grași trans care nu afectează sănătatea. 

 La 15 mai 2018, Organizația Mondială a Sănătății a recomandat eliminarea 

acizilor grași trans produși pe cale industrială din alimentele consumate la 

nivel mondial. 

 La 19 iunie 2018, Autoritatea Europeană pentru Siguranța Alimentară și-a 

prezentat concluzia sub formă de asistență științifică și tehnică. Ea a 

concluzionat, pe baza analizei dovezilor științifice disponibile, că, în 

conformitate cu cele mai recente recomandări naționale și internaționale, 

aportul alimentar de acizi grași trans ar trebui să fie cât mai mic posibil. 

 În primăvara anului trecut, Comisia Europeană a adoptat o directivă ce 

prevede că toate statele membre ale Uniunii Europene vor fi obligate să 

limiteze cantitatea de acizi grași trans nesaturați la maximum 2 grame la 100 

de grame de grăsime din conţinutul produselor alimentare. Produsele 

alimentare care nu sunt conforme mai pot fi comercializate până cel târziu la 

data de 1 aprilie 2021. După această dată, introducerea lor pe piață va fi 

interzisă. 

 
(Sursa: hotnews.ro) 
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 Guvernul vrea digitalizarea serviciilor publice, mediul privat vrea și el, doar 

că lucrurile trenează. van Groningen, confederația Concordia: Există două 

Românii: una a pixului albastru și cea digitală 

 

”În domeniul digitalizării România este o tară de contraste. Există două Românii- 

una a pixului albastru cu care trebuie să semnezi diferite acte și cea digitală. 

Contrastul se vede și în Raportul DESI (Digital Economy and Society Index-n.red), 

unde stăm bine la conectivitate- locul 5 în Europa. Stăm bine și la numărul 

absolvenților din IT&C. Dar stăm cel mai prost- suntem pe ultimul loc- la accesul 

la servicii digitale publice, a explicat miercuri Steven van Groningen, președintele 

Confederației Patronale Concordia într-o conferință de presă online. 

 

”Când vorbim despre digitalizare, problema e de implementare (a acestor tipuri de 

proiecte- n.n.) și de ambiția de a o face. Avem un număr foarte mare de oameni 

care lucrează în sectorul public, dar asta nu înseamnă că avem și o mare capacitate 

de aimpleneta. Capacitatea administrativă e o problemă și asta ar fi o parte din 

răspunsul la întrebarea: dacă toată lumea- și Guvernul și mediul privat- vrea 

digitalizare, de ce nu se întâmplă? Simpla intenție nu e de ajuns. E nevoie de 

ambiție și de capacitatea de a implementa un astfel de proiect. Dacă vrem salarii 

mai mari, dacă vrem să le aliniem cu cele din Uniunea Europeană trebuie să 

crestem productivitatea, să digitalizăm relația cu statul și să unificăm cele două 

Românii”, a mai spus miercuri van Groningen. 

 

Cătălina Dodu, vicepreședinte ANIS, a intervenit explicând că pot fi identificate 

lucruri mici cu impact mare, care ar putea fi făcute repede. ”Declarații pot fi făcute. 

Dar important e să fie făcute lucruri. Cred că ar trebui să aplicăm niște sprinturi 

prin care aplicăm în pași mici lucruri de impact”, a adăugat ea. 

 

La rândul lui, Mihai Matei, președintele ANIS a încercat să răspundă aceleiași 

întrebări (dacă toată lumea- și Guvernul și mediul privat- vrea digitalizare, de ce nu 

se întâmplă?) dând un exemplu: ”Am să dau exemplul celebrul caz al Amazon care 

dezvoltase un soft extrem de complicat care începuse să aibă foarte multe 

probleme. Există un email al lui Bezos care avea 7 puncte. Ultimul punct suna cam 

așa: de azi, fiecare angajat aplică aceste cerințe, altfel îl dau afară”. Cu alte cuvinte, 

trebuie să definești unde vrei să ajungi și să nu te abați de la acea cale”, explică 

președintele ANIS. 
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Sunt românii pregătiți cultural de identitatea digitală, având în vedere conspirațiile 

lansate la adresa tehnologiei 5G sau a coronavirusului? van Groningen: ”Că 

suntem sau nu pregătiți, asta nu ar trebui să ne oprească. Dacă nu vrem să adoptăm 

o nouă tehnologie, nu te poate nimeni obliga s-o faci! Dar să nu pari apoi surprins 

că, dacă nu o adopți, nu vei avea acces la anumite servicii sau vei avea, dar nu la 

același cost. Sunt convins că o să existe o opoziție. Pe scurt, poți opta să rămâi 

singur în urmă, dar aceasta e o decizie individuală!”, spune președintele Concordia. 

 

Federația Concordia a elaborat un document de poziție unde explică cum poate 

România implementa un sistem de identificare electronică care să permită oricărei 

persoane să acceseze toate serviciile publice digitale printr-o metodă unică și 

simplă de autentificare, care să elimine nevoia de a avea conturi și parole diferite și 

care va crește atât gradul de accesibilitate, dar și siguranța accesării serviciilor 

online. 

 

Criza generată de noul coronavirus a demonstrat încă o dată importanța strategică a 

digitalizării serviciilor publice. Dacă până la momentul declanșării crizei 

digitalizarea serviciilor publice putea fi considerată doar o măsură de eficientizare 

a aparatului public, perioada de izolare a arătat că digitalizarea este o prioritate 

strategică și un obiectiv de siguranță națională. În astfel de momente excepționale, 

buna funcționare a statului poate depinde de existența unor sisteme informatice. 

 

Una din provocările principale ale digitalizării este identificarea și autentificarea 

electronică, procesul electronic care permite confirmarea identității electronice a 

unei persoane fizice sau juridice. Astfel, o componentă esențială în procesul de 

digitalizare a serviciilor publice, alaturi de crearea cadrului necesar stimularii 

utilizarii semnaturii electronice si reglementarii corespunzatoare a acestora, este 

implementarea unui sistem național de identificare electronică care să asigure 

autentificarea, în condiții de siguranță și protecție a datelor personale, atât a 

persoanelor fizice, cât și a persoanelor juridice (instituții publice, companii, 

asociații etc.). 

 

Sistemul trebuie să fie un sistem de tip Single Sign-On care va asigura și garanția 

identității persoanelor, implementat folosind tehnologii și standarde existente. 

Exemple bine cunoscute de sisteme SSO sunt sistemele de identificare oferite, spre 

exemplu, de Microsoft sau Google. Aceste sisteme permit utilizarea aceluiași cont 

de email pentru accesarea mai multor aplicații online, inclusiv aplicații dezvoltate 

de terți. 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-07-29-24200766-0-cpc-single-sign.pdf
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România trebuie să implementeze un sistem similar, care va permite ca orice 

persoană fizică sau juridică să utilizeze un cont unic pentru a accesa orice aplicație 

oferită de o autoritate publică sau companie privată, în condiții de siguranță 

informatică și cu respectarea prevederilor privind protecția datelor personale. 

Sistemul național de identificare electronică va putea fi folosit de multiple aplicații 

publice sau private, iar utilizatorii vor folosi același cont pentru accesarea 

aplicațiilor, fără să fie nevoiți să își creeze conturi diferite. Astfel, sistemul de 

identificare va putea fi utilizat atât de instituții publice (ex. pentru plată contribuții 

fiscale, impozite locale, declarații, etc.) cât și de companiile private pentru 

implementarea aplicațiilor și serviciilor online (ex. pentru comerț online, plată 

facturi utilități, etc.) . 

 

Desigur, crearea și gestionarea unui astfel de cont ar trebui să fie reglementată 

inclusiv din perspectiva realizării unor mecanisme de administrare ale acestuia și 

de actualizare în timp real a informațiilor pentru entitățile în relație cu care contul 

respectiv este utilizat. Astfel de mecanisme ar trebui sa includă reguli de invalidare 

a identității (frauda, încetarea relației cu cel care a dat validarea in sistem, 

companii carora li s-au schimbat reprezentanții etc.), verificare periodică a 

validității prin interogări ale bazelor de date ținute de Evidența Populației și/sau 

Registrul Comerțului și invalidare dacă este cazul, acordarea identității electronice 

sau revalidarea acesteia cu ocazia oricărei schimbări a actelor de identitate sau 

constitutive șamd. 

 

Implementarea cărților electronice de identitate va avea un impact extrem de 

limitat în lipsa unui sistem național de identificare electronică care să permită 

autentificarea online a persoanelor. Pentru accelerarea procesului de digitalizare 

este de asemenea importantă și accesibilizarea semnăturilor electronice. Alinierea 

și integrarea proiectelor și inițiativelor legislative care privesc identificarea 

electronică a persoanelor, semnătura electronică și cărțile electronice de identitate 

este esențială. 

 

Confederația Patronală Concordia și organizațiile semnatare solicită Guvernului și 

Parlamentului României prioritizarea implementării sistemului național de 

identificare electronică și alinierea diverselor proiecte publice și inițiative 

legislative cu scopul de a asigura un cadru coerent și infrastructura necesară pentru 

accelerarea procesului de digitalizare a României. În acest sens Confederația 

Patronală Concordia își exprimă deschiderea și interesul de a colabora cu 

autoritățile relevante pentru a susține eforturile de implementare a acestui sistem 

critic. 
(Sursa: hotnews.ro) 
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 Începe criza adevărată pe piaţa muncii: Mai mult de 875.000 de oameni au 

rămas fără loc de muncă. Numărul contractelor încetate de pe 15 iulie este 

dublu faţă de 1 iunie. Problema este că dispar locuri de muncă din industria 

prelucrătoare şi comerţul cu ridicata, şi mai puţin din HoReCa 

 

Raluca Pârvu, BPI Group: Vom vedea dacă informatizarea registrului zilierilor, 

foarte recentă, va aduce informaţii noi şi modificări de comportament din partea 

celor care contractează lucrători. 

 

Mai mult de 875.000 de locuri de muncă au fost şterse din economie în perioada 16 

martie – 15 iulie, conform datelor transmise de Inspecţia Muncii, la solicitarea 

Ziarului Financiar. 

Economia locală a pierdut mai mult de 7.200 de locuri de muncă zilnic de la 

debutul stării de urgenţă şi până pe 15 iulie. 

Numărul contractelor încetate de pe 15 iulie este aproape dublu faţă de cel 

înregistrat pe 1 iunie (467.453 contracte încetate), data de la care statul nu mai 

acordă ajutorul pentru plata şomajului tehnic pentru toate companiile, ci doar 

pentru cele unde restricţiile impuse din cauza pandemiei de COVID-19 continuă. 

„Din păcate, acestea au fost şi estimările noastre la începutul crizei, că vom ajunge 

lunile acestea la circa 1 milion de contracte de muncă încetate. În general, firmele 

au fost afectate de închiderea totală sau parţială ca măsură de protecţie şi prevenţie, 

de lipsa resurselor financiare pentru situaţii de criză, de întârzierea încasărilor, 

scăderea cererii, lipsa susţinerii subsidiarelor de către grup etc“, spune Sorina 

Faier, managing partner în cadrul companiei de executive search Elite Searchers. 

 
(Sursa: zf.ro) 

 

 

 Membri ai CA au solicitat Parlamentului revocarea șefei TVR deoarece 

“instituția nu-și mai îndeplinește misiunea publică”! 

  

Cinci membri ai Consiliului de Administrație a Societății Române de Televiziune, 

și anume, reprezentanții angajaților din CA, Monica Ghiurco și Karen Sebeși, 

reprezentantul PSD, prof.univ.dr Sorin Ilieșiu, reprezentantul PNL, Cristian Petcu 

și reprezentantul USR, Daz Lazea au cerut ieri, 29 iulie 2020, printr-o scrisoare 

deschisă, demisia președintelui -  director general Doina Gradea, în urma refuzului 

acesteia de a prezenta în ședința CA, explicații referitoare la situația dezastruoasă 

în care a adus Televiziunea Națională.  
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Membrii CA solicită membrilor  Parlamentului României să analizeze cu 

“responsabilitate” această cerere întrucât aceștia sunt  singurii care o pot revoca 

din funcție pe Doina Gradea, “pentru faptul că Televiziunea Națională, din cauza 

audienței care tinde spre zero, nu-și mai îndeplinește misiunea publică prevăzută 

de lege, ceea ce este extrem de grav având în vedere pandemia Covid, alegerile 

locale și parlamentare din acest an.” 

De asemenea, tot ieri, Filiala MediaSind din TVR a prezentat public detalii din 

ședința CA în care s-au prezentat informații privind iminenta păgubire a 

patrimoniului TVR prin înstrăinarea unui teren aflat în administrarea studioului 

teritorial TVR Cluj, în suprafață de 4174 mp! Modul suspect în care Doina Gradea 

și șefa Serviciului juridic, Roxana Ionescu (foto) au tratat procesul inițiat de unele 

persoane care au revendicat un teren, proprietate TVR, situat în Calea Dorobanți 

din București, va fi sesizat Direcției Naționale Anticorupție de colegii din filiala 

MediaSind TVR Cluj, întrucât acestea nu au cerut mandat de reprezentare din 

partea Ministerului de Finanțe, dar nici din partea membrilor CA. Au preferat însă 

să gestioneze această situație doar cu juriști din TVR, care nici măcar nu s-au 

prezentat la toate termenele și care nici nu s-au opus expertizelor nefavorabile, 

deși, în alte spețe, cum ar fi procesele împotriva propriilor angajați sau împotriva 

MediaSind TVR, conducerea TVR a plătit sume colosale pentru cele mai scumpe 

case de avocatură! 

Față de corupția din TVR a luat poziție și organizația noastră care a prezentat 

Parlamentului României, dar și instituțiilor abilitate, argumentele care stau la baza 

demiterii adminstrației Gradea (amănunte aici:Argumentele MediaSind pentru 

demiterea de urgență a șefei TVR). 

Pe această cale, reiterăm cererea SRJ MediaSind, a MediaSind TVR, dar și a 

Federației Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind, a Confederației CNSLR -  

Frăția și Federației Europene a Jurnaliștilor, adresată autorităților române, de a 

interveni urgent pentru demiterea  de urgență a actualei echipe manageriale. 

Vă prezentăm în continuare cele două reacții ale membrilor CA și a Filialei 

MediaSind TVR. 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind)                           

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/argumentelemediasindpentrudemitereadeurgentaasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/argumentelemediasindpentrudemitereadeurgentaasefeitvr


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 30 iulie 2020 17 

 

 Marcel Vela anunță SCHIMBĂRI în Poliția Română: Detaliile complete vor 

fi făcute publice în câteva săptămâni 

E prioritate în PNL, în plină pandemie. Proiectul de reorganizare a Ministerului 

Afacerilor Interne, care prevede înfiinţarea Poliţiei Animalelor, schimbarea 

numelui Poliţiei Române în Poliţia Naţională, va fi făcut public în următoarele 

săptămâni, a anunţat, miercuri, ministrul Marcel Vela. 

El a precizat, cu prilejul unui eveniment de prezentare a noilor achiziţii pentru 

Poliţie, că proiectul de reorganizare a ministerului a fost în consultare publică în 

ianuarie, fiind primite peste 400 de propuneri de la sindicate, corpul ofiţerilor din 

MAI, ONG-uri, ataşaţi pe Afaceri interne. 

"Nu am mai putut continua în luna februarie această restructurare şi reorganizare, 

pentru că (...) a fost epidemia, starea de urgenţă. Din luna iunie, de când noi nu am 

mai fost implicaţi ca şi gestionare a stării de alertă în prima linie, în sensul în care 

gestionarea Comitetului Naţional pentru Situaţii de Urgenţă nu a mai fost direct la 

ministrul de Interne, am refăcut grupul de lucru, am reorganizat acele întâlniri şi 

consultări. Proiectul este în faza finală, mai trebuie să-l prezint şi premierului şi 

celorlalţi colegi din Guvern care au şi ei o responsabilitate sau o implicare în 

obţinerea unei asemenea legislaţii, plus un aviz de la CSAT şi cred că, în perioada 

următoare, e vorba de săptămâni, acest proiect va fi făcut public", a afirmat Vela. 

Potrivit acestuia, proiectul prevede înfiinţarea de puncte de lucru şi în alte oraşe, în 

afara celor reşedinţă de judeţ, astfel încât cetăţenii să nu mai facă deplasări pe 

distanţe mari pentru a avea acces la serviciile MAI, înfiinţarea Poliţiei Animalelor, 

schimbarea numelui Poliţiei Române în Poliţie Naţională, pentru a se face "o 

delimitare clară între Poliţia Naţională şi Poliţia Locală". 

În opinia ministrului, se impun modificări în legislaţie în ceea ce priveşte 

închiderea unui caz la care Poliţia şi Procuratura lucrează, dacă păgubitul îşi 

retrage plângerea. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/marcel-vela_3136.html
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"Folosirea armamentului (de către poliţist - n.r.) trebuie gândită într-o filozofie în 

care, într-adevăr, să nu fie excese, nu sunt de acord cu violenţa, cu excesul, cu uzul 

de armă, atunci când nu este cazul, dar dacă eşti atacat ca poliţist şi există pericolul 

ca infractorul să-ţi fure pistolul şi să te împuşte, eu cred că în legislaţie ar trebui să 

tratăm exact acest episod, când eşti atacat de zece infractori şi tu eşti poliţist şi 

există şi posibilitatea să-ţi ia pistolul şi chiar să te împuşte, să fie considerată 

legitimă apărare. (...) Uzul de armă trebuie oarecum gândit şi în situaţia de legitimă 

apărare", a spus Marcel Vela. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Petrom promite că rămâne pe poziţie cu politica de dividende. Marţi, OMV 

a redus propunerea către investitori din cauza crizei 

Alina Popa, CFO Petrom: Avem o politică de dividende clară care spune că 

dividendele vor fi cel puţin la nivelul din anul precedent. 

Alina Popa, director financiar al OMV Petrom (SNP), spune că cea mai mare 

companie listată la bursa de la Bucureşti în funcţie de capitalizare îşi va menţine 

angajamentul cu privire la o politică de dividende cel puţin la nivelul celei din anul 

anterior. 

„Am avut o creştere de 15% a dividendului plătit în 2019 faţă de cel din 2018. Mai 

departe, avem o politică de dividende clară care spune că dividendele vor fi cel 

puţin la nivelul anului precedent şi ne menţinem angajamentul pentru această 

politică“, spune Alina Popa, director financiar (CFO) al Petrom, în conferinţa de 

prezentare a rezultatelor financiare. 

(Sursa: zf.ro) 
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 ONRC: Numărul de firme dizolvate a scăzut cu 27,5%, în primul semestru 

din 2020 

Numărul de firme dizolvate a scăzut cu 27,55%, în primele şase luni din 2020, 

comparativ cu aceeaşi perioadă a anului anterior, la 12.046, faţă de 16.626 de firme 

în ianuarie - iunie 2019, conform datelor centralizate de Oficiul Naţional al 

Registrului Comerţului (ONRC). 

 

Cele mai multe dizolvări au fost înregistrate în municipiul Bucureşti, respectiv 

2.202 de firme (în scădere cu 23,86% faţă de primele şase luni din 2019) şi în 

judeţele Timiş (638, - 18,31%), Constanţa (630, -22,41%) şi Cluj (586, -23,2%). 

 

Raportat la primele şase luni din 2019, nu au fost înregistrate creşteri ale numărului 

de firme dizolvate, în timp ce scăderile cele mai semnificative s-au consemnat în 

judeţele Caraş-Severin (minus 57,14%), Bistriţa-Năsăud (minus 55,45%) şi Olt 

(minus 53,57%). 

 

Domeniul de activitate care a înregistrat cele mai multe dizolvări de firme în 

ianuarie - iunie 2020 este comerţul cu ridicata şi cu amănuntul; repararea 

autovehiculelor şi motocicletelor, unde s-au înregistrat 3.487 de dizolvări la nivel 

naţional. Faţă de aceeaşi perioadă din 2019, dizolvările din acest sector au scăzut 

cu 30,36%. 

 

Construcţiile şi activităţile profesionale, ştiinţifice şi tehnice sunt alte două domenii 

de activitate unde s-a înregistrat un număr mare de dizolvări de firme, şi anume 

1.217, respectiv 1.127. 

 

În iunie 2020 au fost înregistrate 2.371 de dizolvări, cele mai multe în Bucureşti 

(392) şi judeţele Cluj (133) şi Timiş (122).  

(Sursa: Agerpres) 
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 DNA anunță trimiterea în judecată a unui general de brigadă și a mai 

multor ofițeri STS, pentru aranjarea unor concursuri pentru promovarea în 

funcții. Un alt general, în rezervă, și-a recunoscut fapta. 

Generalul de Brigadă Daniel Cosmin Grigore, șeful Direcției Management Resurse 

Umane din cadrul Serviciului de Telecomunicații Speciale a fost trimis în judecată 

de DNA pentru abuz în serviciu și fals intelectual în formă continuată. În același 

dosar, un alt general de brigadă, în rezervă, a încheiat un acord de recunoaștere a 

vinovăției, pentru o pedeapsă un an și opt luni închisoare cu suspendare.  

Alte șase persoane au fost trimise în judecată, iar o a șaptea persoană, fără calitate 

specială, și-a recunoscut vinovăție. DNA îi acuză de trucarea unor concursuri de 

promovare a unor angajați Serviciului de Telecomunicații Speciale. 

Comunicatul oficial: 

„Procurorii militari din cadrul Direcției Naționale Anticorupție – Serviciul pentru 

efectuarea urmăririi penale în cauze privind infracțiunile de corupție săvârșite de 

militari au dispus trimiterea în judecată, în stare de libertate, a inculpaților: 

General de Brigadă GRIGORE DANIEL COSMIN, la data faptelor șeful 

Direcției Management Resurse Umane (D.M.R.U.) din cadrul Serviciului de 

Telecomunicații Speciale (S.T.S.), pentru săvârșirea infracțiunilor de: 

– abuz în serviciu dacă funcționarul public a obținut pentru sine sau pentru altul un 

folos necuvenit, sub forma instigării, 

– fals intelectual în formă continuată, sub forma instigării, 

Locotenent Colonel (în rezervă) NIȚU ANA, la data faptelor șefă a Sectorului 

Testare Evaluare și Asistență Psihologică din cadrul S.T.S., pentru săvârșirea 

infracțiunilor de: 

– abuz în serviciu dacă funcționarul public a obținut pentru sine sau pentru altul un 

folos necuvenit, sub forma participației improprii, 

– fals intelectual în formă continuată, sub forma participației improprii, 

Căpitan ȘTEFAN ADELINA SOFIA în cadrul D.M.R.U. – Biroul Recrutări, 

pentru săvârșirea infracțiunii de complicitate la folosirea în orice mod, direct sau 

indirect, de informații ce nu sunt destinate publicității ori permiterea accesului unor 

persoane neautorizate la aceste informații, 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 30 iulie 2020 21 

 

Căpitan BERHARDT ANA MARIA DANIELA, la data faptei subofițer în 

cadrul Direcției Județene de Telecomunicații Speciale Giurgiu, pentru săvârșirea 

infracțiunii de folosire în orice mod, direct sau indirect, de informații ce nu sunt 

destinate publicității ori permiterea accesului unor persoane neautorizate la aceste 

informații, 

Plutonier Major RACU GABRIELA, la data faptei subofițer în cadrul Direcției 

Județene de Telecomunicații Speciale Iași, pentru săvârșirea infracțiunii de folosire 

în orice mod, direct sau indirect, de informații ce nu sunt destinate publicității ori 

permiterea accesului unor persoane neautorizate la aceste informații, 

BERHARDT LIVIU (soțul inculpatei Berhardt Ana Maria Daniela), la data faptei 

agent de poliție în cadrul Inspectoratul Teritorial al Politiei de Frontiera Giurgiu, 

pentru săvârșirea infracțiunii de cumpărare de influență. 

În rechizitoriul întocmit, procurorii militari au reținut următoarea stare de 

fapt: 

Infracțiunile menționate anterior au fost comise în perioada iunie 2019 – martie 

2020, cu ocazia organizării a trei concursuri de promovare a unor angajați S.T.S. 

din Corpul Subofițerilor în cel al Ofițerilor. 

Concret, în contextul menționat mai sus, cu ocazia organizării primului concurs, 

inculpata Berhardt Ana Maria Daniela nu ar fi obținut aviz psihologic favorabil, 

după susținerea testării psihologice. 

Cu prilejul celui de-al doilea concurs, din data de 23 octombrie 2019, inculpata ar 

fi susținut din nou testarea psihologică, la care, deși ar fi obținut aceleași rezultate 

ca la proba anterioară (în condițiile în care de data aceasta ar fi avut la dispoziție 

baterii de teste psihologice identice cu cele folosite pentru testare), ar fi fost 

declarată totuși „apt psihologic pentru a fi încadrat ofițer în cadrul S.T.S.”. 

Acest lucru ar fi fost posibil datorită presiunilor exercitate de către inculpata Nițu 

Ana asupra psihologului examinator, la solicitarea generalului de brigadă Grigore 

Daniel Cosmin. 
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Prin demersurile celor două persoane ar fi fost încălcată independența profesională 

a psihologului examinator reglementată în cuprinsul dispozițiilor Legii 213/2004 

privind exercitarea profesiei de psiholog și ale Legii 80/1995 privind statutul 

cadrelor militare referitoare la cariera cadrelor militare. 

Consecința directă a încălcării dispozițiilor legale susmenționate o reprezintă 

vătămarea intereselor legale ale S.T.S. de a angaja doar persoane care îndeplinesc 

criteriile legale și implicit cu competențele și abilitățile necesare pentru realizarea 

sarcinilor de serviciu, corelativ cu obținerea unui avantaj necuvenit inculpatei 

Berhardt Ana-Maria-Daniela de a fi numită într-o funcție de ofițer pentru care nu 

îndeplinea condițiile legale. 

Chiar și în aceste condiții, inculpata Berhardt Ana Maria Daniela nu ar fi promovat 

testarea la cunoștințele profesionale, motiv pentru care a fost fost declarată 

respinsă. 

Cu ocazia desfășurării celui de-al treilea concurs, din data de 19 februarie 2020, 

inculpata Ștefan Adelina Sofia ar fi dispus ca inculpata Berhardt Ana Maria 

Daniela să susțină testarea singură, în altă sală, față de ceilalți candidați. 

În aceste condiții, inculpata Berhardt Ana Maria Daniela ar fi reușit să promoveze 

în cele din urmă examenul profesional cu ajutorul inculpatei Racu Gabriela care i-

ar fi oferit, prin intermediul telefonului mobil, rezolvarea la mai multe subiecte. 

În același context și pentru același motiv, inculpatul Berhardt Liviu i-ar fi remis, 

direct sau prin intermediul unei alte persoane, generalului de brigadă, în rezervă, 

F.N. diverse bunuri în schimbul promisiunii acestuia din urmă că va interveni pe 

lângă factori de decizie din cadrul S.T.S. pentru ca inculpata Berhardt Ana Maria 

Daniela să ocupe postul de ofițer. 

În urma probatoriului administrat, s-a stabilit că influența pretinsă a generalului în 

rezervă F.N. nu a fost una reală. 

Dosarul a fost trimis spre judecare Curții de Apel București. 
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Anterior, procurorii militari au încheiat acorduri de recunoaștere a vinovăției cu 

inculpații: 

– F.N. (general de brigadă, în rezervă) pentru săvârșirea infracțiunii de trafic de 

influență, 

– M.H.T. (persoană fără calitate specială), pentru săvârșirea infracțiunilor de 

cumpărare de influență, complicitate la cumpărare de influență și complicitate la 

trafic de influență. 

În prezența apărătorilor aleși, inculpații au declarat expres că recunosc comiterea 

faptelor reținute în sarcina lor, acceptă încadrarea juridică pentru care a fost pusă în 

mișcare acțiunea penală și sunt de acord cu felul și cuantumul pedepselor aplicate, 

precum și cu forma de executare a acestora, respectiv: 

F.N. – 1 an și 8 luni închisoare, cu suspendarea executării pedepsei pe durata unui 

termen de supraveghere de 2 ani și interzicerea, pe o perioadă de 2 ani de la 

rămânerea definitivă a hotărârii de condamnare prin care s-a dispus suspendarea 

executării pedepsei sub supraveghere, a drepturilor: de a fi ales în autoritățile 

publice sau în orice alte funcții publice și de a ocupa o funcție care implică 

exercițiul autorității de stat, 

M.H.T. – 2 ani și 6 luni închisoare, cu suspendarea executării pedepsei pe durata 

unui termen de supraveghere de 2 ani și 6 luni și interzicerea, pe o perioadă de 2 

ani de la rămânerea definitivă a hotărârii de condamnare prin care s-a dispus 

suspendarea executării pedepsei sub supraveghere, a drepturilor: de a fi ales în 

autoritățile publice sau în orice alte funcții publice și de a ocupa o funcție care 

implică exercițiul autorității de stat. 

Dosarele de urmărire penală privindu-i pe cei doi inculpați, împreună cu 

acordurile de recunoaștere a vinovăției au fost trimise la Tribunalul 

București. 

Facem precizarea că această etapă a procesului penal reprezintă, conform Codului 

de procedură penală, finalizarea anchetei penale și trimiterea rechizitoriului și a 

acordurilor de recunoaștere a vinovăției la instanță spre judecare, situație care nu 

poate să înfrângă principiul prezumției de nevinovăție”. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Doar 11% dintre studenții români urmează facultăți cu profil cultural, 

majoritatea fiind la cele pentru limbi străine. După Brexit, România a trecut 

pe ultimul loc în UE în privința procentului din populația adultă care vorbește 

cel puțin o limbă străină. 

Ponderea studenților din domeniile legate de cultură (Arte, Științe umaniste, 

Jurnalism, Limbi Străine) este de 11% în România, sub media UE de 14,7%. Cel 

mai mare procent îl are Italia (18,8%), urmată de Estonia (16,3%), Germania 

(16,1%), Grecia (15,8%) , Franța, Suedia (ambele 15,5%) și Irlanda (15,4%). 

La celălalt capăt al scalei, cele mai mici ponderi ale studenților din domeniile 

considerate culturale au fost înregistrate în Letonia (9,4%), Bulgaria (9,6%) și 

Cipru (9,9%).  

La nivel european, științele umaniste și limbile străine au fost cele mai căutate 

domenii, înglobând aproape jumătate dintre toți studenții din această ramură a 

educației. 

În România, sunt 59 de mii de studenți la universitățile cu profil cultural, dintre 

care peste 36 de mii studiază științe umaniste și limbi străine. 

Un studiu anterior al Eurostat a arătat că în aproape toate statele membre ale UE-

27 (fără Marea Britanie), mai mult de jumătate din populație cunoaște cel puțin o 

limbă străină, cu cele mai mari ponderi în Suedia (97%), urmată de Letonia, 

Danemarca, Lituania și Luxemburg (95-96%). La polul opus, în Bulgaria, Ungaria 

și România, majoritatea adultilor (cu vârsta 25-64) declară că nu vorbesc nicio 

limbă străină. Cel mai mare procent al populației care nu cunoaște o limbă străină 

aparținea totuși Marii Britanii, dar pe primul loc a trecut România (cu 64%) după 

ieșirea acesteia din UE. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Studentii romanii nu vor mai putea studia in Marea Britanie cu 

imprumuturi guvernamentale. Ce solutii au la dispozitie de la anul 

Guvernul britanic se razgandeste si retrage accesul studentilor europeni la 

imprumutul guvernamental de studii oferit de Marea Britanie, potrivit anuntului 

oficial din 23 iunie. La scurt timp dupa votarea Brexitului, mesajul era altul. 

Oficialii britanici transmiteau la acel moment ca despartirea de Uniunea Europeana 

nu va afecta sprijinul academic pentru atragerea tinerilor de pe continent. 

 

"Pe scurt, imprumutul pentru taxele de studii nu va mai fi valabil pentru niciun 

student care este cetatean al Uniunii Europene, incepand cu anul universitar 2021-

2022, in Anglia si Tara Galilor. De asemenea, Scotia a anuntat recent ca nu va mai 

oferi scutire de taxe pentru studentii UE.", spune Simon Parker, profesor britanic 

stabilit de aproape 20 de ani in Romania care a pregatit sute de tineri romani pentru 

admiterea la universitatile britanice, pentru Edupedu.ro 

 

Studentii europeni vor plati aceleasi taxe precum studentii internationali. In 

prezent, nu exista un cadru legislativ care sa permita o taxare mai mica a unui 

student european fata de un student care provine din alt continent, spune profesorul 

britanic. 

"O alta schimbare pentru studentii romani ar fi cuantumul taxei, care in prezent 

este de 9.250 de lire pe an, dar de la anul, fiecare universitate va cere o taxa diferita 

care va varia in functie de cursuri. Spre exemplu, un curs de istorie ar putea costa 

mai putin decat un curs de informatica, fiindca la informatica tinerii studiaza in 

grupuri mici, in laboratoare de informatica.", adauga Simon Parker. 

 

Romanii care locuiesc in Republica Irlandeza ar putea avea in continuare acces la 

imprumutul guvernamental britanic pentru studii de licenta la o universitate din 

Regatul Unit. Tinerii care studiaza deja la universitatile britanice vor avea in 

continuare acces la imprumutul guvernamental obtinut pana isi termina studiile si 

vor avea aceleasi taxe de studii, iar tinerii care incep anul acesta studiile 

universitare vor primi imprumutul guvernamental care acopera taxele de studiu de 

9.250 de lire pana la absolvire, spune Simon Parker pentru sursa citata. 

(Sursa: ziare.com) 

https://www.parliament.uk/business/publications/written-questions-answers-statements/written-statement/Commons/2020-06-23/HCWS310/
https://www.parliament.uk/business/publications/written-questions-answers-statements/written-statement/Commons/2020-06-23/HCWS310/
https://www.edupedu.ro/guvernul-britanic-nu-mai-acorda-imprumuturi-de-studii-pentru-tinerii-romani-ce-optiuni-vor-avea-de-anul-viitor-simon-parker-profesor-britanic-stabilit-in-romania-fiecare-universitate-va-c/
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 Consumul gospodăriilor din UE (real pe cap de locuitor) a scăzut cu 2,9%, 

în primele trei luni ale acestui an, cel mai mare declin de când se înregistrează 

acest indicator. 

Venitul real al gospodăriilor în UE (pe cap de locuitor) a crescut în primul 

trimestru din 2020 cu 1,2%. 

În Zona Euro scăderea consumului casnic a fost de 3% în primul trimestru din 

2020, după o scădere de 0,4% în trimestrul precedent. Venitul net pe cap de 

membru al unei familii a crescut cu 1,1%, după o scădere de 1,1% în ultimul 

trimestru din 2019. 

Rata de economisire a populației a crescut cu 4,3% atât în Zona Euro, cât și la 

nivelul UE. Toate statele membre au înregistrat creșteri, însă cele mai mari rate de 

economisire au fost observate în Belgia, Danemarca și Olanda, iar cele mai mici în 

Polonia, Suedia și Cehia. Eurostat explică această creștere a economiilor populației 

prin faptul că cele mai multe state au impus măsuri de izolare, iar cheltuielile 

gospodăriilor au scăzut. În Europa carantina a început să fie instituită din luna 

martie.  

Cea mai pronunțată scădere a cheltuielilor individuale s-a înregistrat în Italia, 

Spania și Belgia, urmată de Franța.  

Totodată rata investițiilor gospodăriilor a scăzut cu 0,2% în Zona Euro și cu 0,3% 

în UE. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 România depășește Suedia și trece pentru prima dată pe primul loc în UE la 

numărul morților de COVID-19 pe ultimele 14 zile, raportat la populație. La 

numărul de cazuri noi este pe locul doi, după Luxemburg, o țară mică ce 

încearcă să-și testeze toată populația. 

Pentru azi, 29 iulie, România are 69,4 cazuri noi și 1,6 decese la suta de mii de 

locuitori, în ultimele 14 zile, la mare distanță de următoarele clasate – Spania 

(49,2) și Bulgaria (46,1).  
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Pe primul loc este Luxemburg, cu 214 de cazuri noi la suta de mii de locuitori, în 

condițiile în care această țară are doar 600 de mii de locuitori și a realizat până 

acum peste 400 de mii de teste, într-un program agresiv de depistare a celor 

infectați. 

În clasamentul după decese (provocate de COVID 19) la suta de mii de locuitori 

conduce însă pentru prima dată România (1,6), Suedia și Marea Britanie care sunt 

pe locurile următoare, fiind în scădere. 

Clasamentul publicat de ECDC 

EU/EEA and 

the UK 

Sum of 

Cases 

Sum of 

Deaths 

14-day cumulative 

no. of cases per 100 

000 

14-day cumulative no. 

of COVID-19 deaths 

per 100 000 

UK 300692 45878 14.0 1.4 

Spain 280610 28436 49.2 0.0 

Italy 246488 35123 5.2 0.2 

Germany 206926 9128 8.7 0.1 

France 183804 30223 17.1 0.3 

Sweden 79494 5702 34.1 1.5 

Belgium 66569 9833 29.3 0.3 

Netherlands 53374 6145 12.9 0.1 

Portugal 50410 1722 32.7 0.5 

Romania 47053 2239 69.4 1.6 

Poland 43904 1682 14.3 0.2 

Ireland 25929 1764 5.3 0.4 

Austria 20682 713 18.3 0.0 

Czechia 15799 373 23.1 0.2 
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EU/EEA and 

the UK 

Sum of 

Cases 

Sum of 

Deaths 

14-day cumulative 

no. of cases per 100 

000 

14-day cumulative no. 

of COVID-19 deaths 

per 100 000 

Denmark 13577 613 8.9 0.1 

Bulgaria 10871 355 46.1 1.0 

Norway 9132 255 2.8 0.0 

Finland 7404 329 2.0 0.0 

Luxembourg 6375 113 214.9 0.3 

Croatia 4923 140 26.9 0.5 

Hungary 4465 596 2.1 0.0 

Greece 4279 203 3.7 0.1 

Slovakia 2204 28 5.4 0.0 

Slovenia 2101 117 11.6 0.3 

Estonia 2038 69 1.7 0.0 

Lithuania 2027 80 5.4 0.0 

Iceland 1857 10 6.2 0.0 

Latvia 1220 31 2.2 0.0 

Cyprus 1067 19 5.1 0.0 

Malta 708 9 6.9 0.0 

Liechtenstein 87 1 5.2 0.0 

     

Centrul european pentru controlul și prevenirea bolilor (ECDC), în subordinea 

Comisiei Europene, raportează zilnic aceste statistici, utilizabile în cadrul 

politicilor pe care statele membre UE și partenere le iau în această perioadă. 
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(Sursa: biziday.ro) 

 Comitetul pentru Drepturile Omului al ONU: Statele pot impune restricții 

privind protestele publice, din rațiuni ce țin de sănătatea publică. Impunerea 

purtării măștii este legală, pentru că “este acceptabilă și de înțeles o limitare a 

drepturilor individuale pentru rațiuni ce țin de sănătate.” 

Comitetul tehnic de la Geneva care interpretează și urmărește respectarea Pactului 

internațional pentru drepturi civile și politice (adoptat în 1966) a făcut unele 

precizări legate de măsurile adoptate de diferite state în condițiile de pandemie: 

 Confirmă posibilitatea restricționării drepturilor de întrunire pașnică și 

protest și precizează din rațiuni de sănătate publică și precizează că o astfel 

de restricționare a fost întotdeauna posibilă, dar numai cu titlu excepțional, 

acolo unde există un focar epidemic iar manifestațiile ar putea duce la 

răspândirea bolii; 

 Autorul documentului, Christof Heyns, precizează că această interpretare 

leagală a Pactului are scopul de a stabili „regulile jocului nu doar pentru 

protestatari, ci și pentru poliție”; 

 Păstrarea ordinii publice, unul dintre motivele pentru care guvernele pot de 

asemenea restricționa adunările, „nu trebuie utilizat în mod nejustificat”; 

 Protestatarii au voie să poarte măști pentru a-și ascunde identitatea așa cum 

au făcut manifestanții pro-democrație din Hong Kong, este dreptul lor; 

 Întrebat dacă statele pot impune purtarea măștilor în timpul pandemiei și 

dacă aceasta este o încălcare a drepturilor omului, Heyns a precizat că deși 

nu face obiectul raportului „este de înțeles și acceptabil faptul că din motive 

de sănătate publică pot exista limitări ale drepturilor individuale” 

(Sursa: biziday.ro) 

 


